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“Anem endavant. El 9N hi haurà
locals, urnes i paperetes”. Aquest
és el missatge que va voler llançar
dimarts 14 Artur Mas després d’u-
na nit –l’anterior– plena de des-
concert i que va acabar amb el
consens polític “esquerdat”, en
paraules del president. La seva
proposta, el seu pla B davant la
suspensió del 9N original per
part del Tribunal Constitucional,
es presenta com una “consulta an-
ticipada a la definitiva”: unes elec-
cions plebiscitàries amb una even-
tual gran coalició sobiranista.

Les reaccions polítiques han
estat dispars i variants en els úl-
tims dies i ara es busca refer la uni-
tat dels partits sobiranistes davant

d’un nou 9N que, en forma de pro-
cés participatiu, no és la consulta
que s’havia pactat però sí una
oportunitat per votar la pregunta
acordada –si bé en un marc de
participació diferent–i tornar a de-
mostrar la força de la majoria so-
cial a favor del dret a decidir –que
al carrer es manté unida–.

ELS DETALLS QUE SE SABEN
La nova ‘consulta’ no es farà d’a-
cord amb el decret de la consul-
ta original del 9N, suspès pel Tri-
bunal Constitucional, sinó partint
de “marcs legals preexistents de
participació ciutadana” compe-
tència de la Generalitat. Això té di-
verses conseqüències, també per
al govern espanyol: la possibilitat
d’impugnar-la és molt difícil.

Dit això, no hi haurà un cens
electoral: caldrà registrar-se per-
sonalment amb el DNI al lloc de

la votació al moment d’exercir el
vot –de manera informàtica per
evitar duplicitats–. Ho podran
fer els majors de 16 anys residents
a Catalunya i també els catalans
que visquin a fora però que al DNI
hi consti que resideixen aquí. En
aquest sentit, no hi haurà vot an-
ticipat però els 15 dies posteriors
al 9N es podrà votar si s’acredita
que no es pot fer el dia 9, de tal
manera que el dia 10 només es do-
naran els resultats provisionals.

Per poder dur a terme la nova
‘consulta’ es necessiten 20.000 vo-
luntaris –una xifra que ja s’ha as-
solit en només tres dies d’ins-
cripcions– i es disposarà, com a
mínim, de 6.000 meses electorals
en uns 600 locals, sobretot insti-
tuts públics de titularitat de la Ge-
neralitat. També es crearà un òr-
gan de supervisió que vetllarà per
la transparència de tot el procés.

Elnou9N:unajornadaparticipativa
» Artur Mas impulsa un procés alternatiu per al 9N com a avantsala d’unes eleccions plebiscitàries

» La nova ‘consulta’ ja ha aconseguit els 20.000 voluntaris necessaris i ara busca refer la unitat dels partits

Arnau Nadeu
BARCELONA

Artur Mas assegura que el dia 9 de novembre hi haurà “locals, urnes i paperetes” per votar la pregunta acordada des d’un principi. Foto: Jordi Bedos / ANC

AGENDA NACIONAL4“Dona-
rem suport al 9N però exigim
unitat i eleccions. President,
convoqui-les, volem votar en
els pròxims tres mesos”. Amb
aquestes paraules va resumir
Carme Forcadell, presidenta de
l’Assemblea Nacional Catalana
(ANC), la posició de la seva or-
ganització i d’Òmnium Cultural
envers el nou 9N durant la nova
demostració de força de diu-
menge passat, amb 110.000
persones concentrades a la pla-
ça de Catalunya amb motiu de
l’acte central d’Ara és l’hora.

Després d’uns dies de debat
intens sobre quina posició adop-

tar, les dues organitzacions van
deixar clar que donaran suport
al nou 9N per “dignitat” però re-
clamen a canvi les ja citades
eleccions plebiscitàries i que es
refaci la “unitat per tirar enda-
vant el procés i arribar fins al fi-
nal”, en paraules de Muriel Ca-
sals –una demanda, la de la
unitat, que sembla que els par-
tits ja han acatat reobrint nego-
ciacions per fer-la possible–.

Ara bé, ni Forcadell ni Casals
van parlar –per no trepitjar més
ulls de poll– de llista unitària. En
aquest sentit, l’endemà la primera
va dir a RAC1 que, de moment,
ho deixen “en mans dels polítics”.

L’ANC i Òmnium s’hi impliquen
però exigeixen plebiscitàries

LA MATEIXA PREGUNTA:

1. Vol que Catalunya 
esdevingui un Estat?

2. En cas afirmatiu, 
vol que aquest Estat 
sigui independent?
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Un diari plural Un diari participatiu

No es tracta ara de parlar de la
cançó de Sau, es tracta de co-
mentar i analitzar les declara-
cions de l’advocat d’UPyD, se-
nyor Andrés Herzog, a l’hora de
presentar una querella davant
del Suprem contra Artur Mas,
Núria de Gispert i quatre mem-
bres de la Mesa del Parlament
(afirmant que estan embogits)
pels delictes de prevaricació, des-
obediència, usurpació, malver-
sació i delictes electorals. I res
més per fer el caldo gros? Les de-
claracions de la senyora Rosa
Díez al programa Els matins de
Catalunya Ràdio, amb la presen-
tadora Mònica Terribas, dient
que el nacionalisme català és pus,
és purulent i que perilla la convi-
vència, divideix i enfronta la so-
cietat, i que Mas és un dèspota
autoritari. Fot-li fort! Afegint que
el seu partit regenerarà la política
espanyola, defensant a capa i es-
pasa les lleis, la Constitució, i per-
seguirà tots aquells que s’aprofi-
ten dels seus càrrecs públics en
benefici propi, continuant amb
un abrandat discurs populista. 

Una vegada més erren el tret,
perquè hi ha nacionalistes cata-
lans que no són independentis-
tes, però que cada vegada que
obren la boca insultant i menys-
preant els catalans, són més els
que canvien de bàndol, dels que
esperaven una negociació per
continuar dins Espanya, a voler-
ne marxar. No sé vosaltres, però
jo també he embogit i estic boig
per Catalunya.

4Boig per tu
per Jordi Lleal

4Ultres contra la sobirania
per Oriol Domingo

El catedràtic de Ciència Polí-
tica de l’UAB Quim Brugué va
abandonar fa dies a la fran-
cesa la Comissió de Control de
la consulta del 9-N, exacta-
ment, quatre dies després del
seu nomenament. Una llàs-
tima: sembla haver estat inca-
paç d’avaluar quins són els
condicionants en els quals,
per desig exprés d’una de les
parts en conflicte (la que ara
lloa massivament i arreu el
seu capteniment), tindrà lloc. 

S’entén bé que un tractat
acadèmic ha de perfilar tots els
requisits necessaris per dotar
una consulta de les millors
qualitats de puresa democrà-
tica del món mundial. Natu-
ralment que sí. Però, en el cas
que ens ocupa, a l’Espanya de-
mofòbica d’avui, qui no estigui
interessadament cec ha de
partir d’una constatació: que
la part del No s’escuda en la le-
galitat (interpretada restricti-
vament, amb la descarada
intencionalitat política d’obs-
taculitzar l’exercici de drets fo-
namentals) per boicotejar la
consulta que desitgen gairebé
tres quartes parts dels mem-

bres de la comunitat política
catalana.

Davant d’aquesta realitat
política que ens toca gestionar
hi ha dues possibilitats: accep-
tar el bloqueig de la democràcia
que imposa una minoria deci-
dida a impedir la consulta, o
analitzar, a partir de les possibi-
litats efectivament existents, de
quina manera es poden assolir
els màxims estàndards de qua-
litat democràtica en el disseny i
execució del procés consultiu. 

El senyor Brugué, per mor
de la puresa, ha triat alinear-se
amb els primers, perquè diu
que “una societat creua una
frontera quan considera que el
fi legitima els mitjans”. A mi, en
canvi, em sembla que quan l’es-
querra transformadora decideix
no travessar la frontera de la in-
justícia, esdevé conservadora i
es posa al servei de l’establish-
ment. I, sobretot, que el que fa
és tapar amb una maldestra i
gruixuda capa de pintura negra
(molt negra) la responsabilitat
dels qui realment estan destros-
sant les garanties democràti-
ques en l’exercici dels drets
fonamentals a Catalunya.

per Joan Granollacs

4Pintures Brugué

Ultres de l’esquerra extrapar-
lamentària i ultres eclesiàstics
coincideixen en oposar-se a les
urnes del 9N i en posicionar-se
contra la Catalunya sobirana.

Aquesta coincidència sin-
tonitza amb la frase "Antes una
España roja que una España
rota", de José Calvo Sotelo
(1893-1936). Calvo Sotelo fou
ministre amb el dictador Miguel
Primo de Rivera i fundador
del Bloque Nacional, d’extrema
dreta. Aquest polític era –pobra
i estimada Galicia– gallec com
Francisco Franco, Manuel Fra-
ga i Mariano Rajoy.

Aquesta esquerra extrapar-
lamentària ha fet públic el ma-
nifest “Per la unitat del poble
treballador. Decidim no a la in-
dependència!”. Els signants,
en una barreja de tronades po-
lítiques lerrouxista i de mar-
xisme soviètic, s’erigeixen, pres-
cindint de les urnes, en porta-
veus de la classe treballadora,
defensors de la sobirania espa-
nyola i opositors a la sobirania
del poble català. Entre els sig-
nants figuren comunistes d’u-
na altra època com Paco Frutos

i Lidia Falcón, i comediants
com Ramon Fontseré de la
saga d’Albert Boadella.

Aquest grup, des d’una mi-
litància atea i de “menjacape-
llans”, sacralitza la unitat espa-
nyola de manera que coincideix
amb declaracions de la Confe-
rencia Episcopal Espanyola
quan estava liderada pels ul-
tracatòlics Antonio Maria Rou-
co i Antonio Cañizares. Com
aquella declaració polèmica que
establia que “la unidad de Es-
paña es un bien moral”. 

Darrerament, però, sembla
que, un cop Rouco ja no presi-
deix l’episcopat espanyol, els bis-
bes moderen la seva postura. La
impressió és que els bisbes es-
panyols s’apropen a la postura
de l’episcopat català que afirma
que tota opció política, inclòs el
sobiranisme català, és legitima
si es promou per les vies pací-
fica i democràtica com succeeix
a Catalunya. En tot cas, que hi
hagi gent i grups que facin cam-
panya amb motiu de la consul-
ta o procés participatiu del 9N
és una bona noticia, tant si és pel
“no” com si és pel “sí”.

Actualitat a la xarxa

#ProuImpunitat#AraÉsLhora #MárquezCampió

@Araeslhora: "La societat s'ha unit per 
un projecte comú. Ens sentim legitimats,
doncs, per reclamar també unitat política".
#araéslhora. 

@Suprunaman82: Triplet català de mo-
tos. Marc Marquez puto amo. Espectacular.
I amb l'estelada onejant a la zona de fans.
#MarquezCampió

@vozinsolente: Colocar una ikurriña en
Iruñea: 5 años de cárcel. En Montjuïc fran-
quistas queman banderas catalanas y no
pasa nada.
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Hem viscut un estiu de protestes
a la Barceloneta a causa del tu-
risme i les reivindicacions s’este-
nen a altres barris. La ciutat està
arribant al seu límit?
És veritat que, any rere any i des de
ja en fa uns quants, va augmentant
el nombre de turistes que arriben
a la ciutat. Però aquest fet té una
doble lectura. Per una banda, és
evident que un excés de concen-
tració de turistes en determinades
zones o barris ocasiona molts pro-
blemes, però també és veritat que
el turisme és una font de riquesa
important. Una riquesa de la qual
no en gaudeix tothom, és cert,
però sí molta gent. Per tant, crec
que hem de fer un gran debat
entre tots –hotelers, touropera-
dors, restauradors i lògicament els
ciutadans– per decidir fins a on
podem arribar amb el turisme i
què és raonablement sostenible
per a la nostra ciutat.

Què faran amb els pisos turístics?
Hi ha una cosa que calia fer i que ja
hem fet: posar limitacions. A la Bar-

celoneta, per exemple, ja hi ha una
limitació dels pisos turístics. Som el
primer govern que ho ha fet. Dit
això, ara estem preparant un pla
especial que s’haurà de votar al
plenari i que establirà com afron-
tem aquesta qüestió. Però ja li puc
dir que hi haurà una limitació molt
clara: l’excés de concentració. Els
pisos turístics són dolents per defi-
nició? Jo crec que no. Cal donar
una sortida a aquesta oferta però

adaptant-la a cada zona de la ciu-
tat. No és el mateix la Barceloneta
que l’Eixample.

Vostè proposa que els ingressos
de la taxa turística es puguin uti-
litzar per a la neteja i per comba-
tre el soroll que genera el turisme,
per exemple. És possible?
Sí, això és una llei i, per tant, es pot
canviar. En el moment en què es va

crear aquest impost, la Generalitat
va decidir que es destinaria a la
promoció turística, però nosaltres
creiem que Barcelona no necessita
promocionar-se més. No té sentit
que els 8,2 milions d’euros que
nosaltres recaptem amb la taxa tu-
rística els hàgim de destinar a pro-
mocionar la ciutat quan ja n’està
prou. Seria molt millor poder-los
destinar a pal·liar totes les proble-
màtiques que genera el turisme en
determinats barris, com pot ser la
neteja o la millora de la seguretat.
I per això ho negociarem amb la
Generalitat i espero que ho pu-
guem aconseguir.

Contràriament al turisme, aquest
ha estat un estiu tranquil des del
punt de vista de la seguretat...
Bé, jo crec que s’està fent una molt
bona feina des de la Guàrdia Ur-
bana i els Mossos d’Esquadra i això
està donant bons resultats. Però
aquesta ha de ser una feina molt
constant: no es pot abaixar la guàr-
dia. Mai pots estar tranquil, però sí
que és veritat que, avui, a diferència
de fa anys, Barcelona no té espe-
cialment un problema de segure-
tat. Per posar un exemple, l’índex de
victimització ha caigut de manera
important i això ens demostra que

els ciutadans i ciutadanes també ho
veuen així. I això ens satisfà, com no
pot ser d’altra manera.

Recentment, però, ha esclatat un
cas de blanqueig de diners a tra-
vés de la prostitució en què s’han
vist implicats agents de la seva
Guàrdia Urbana...
Lògicament, a nosaltres casos com
aquest ens colpegen i ens preocu-
pen, i especialment a mi d’una ma-

nera més directa. És evident que
quan tens 3.000 guàrdies urbans
hi ha de tot. També és veritat que
en aquest cas, com en qualsevol
altre, ha de prevaldre la presump-
ció d’innocència. En primer lloc,
hem d’esperar que la justícia faci
la seva feina. És a dir, presumpció
d’innocència fins que no es de-
mostri el contrari. Ara bé, si final-
ment es demostra que han comès

algun delicte, els ha de caure tot el
pes de la llei. No ens podem per-
metre que la gent actuï al marge
de la llei, però encara menys que
ho faci un funcionari públic, i es-
pecialment un policia. En aquest
sentit, actuarem amb tota la con-
tundència que calgui, però abans
cal esperar, per suposat, el vere-
dicte de la justícia.

En tot cas, no és el primer cop
que es destapa un cas similar on
es barreja policia i prostitució. El
preocupa?
Sí, em preocupa perquè no és el
primer cop que passa ni serà l’úl-
tim. Són diners fàcils, és el món de
la nit i, malauradament, això passa.
Però nosaltres hem de dedicar-hi
tots els esforços necessaris, primer
per intentar detectar qualsevol in-
dici i, a partir d’aquí, actuar.

Parlant de policia, recentment
s’ha celebrat el primer congrés
de seguretat i gènere que ha tin-
gut lloc a la ciutat. Què cal fer
perquè l’equitat de gènere arribi
també als cossos policials?
Aquest també és un tema que ens
preocupa. Actualment, a la Guàr-
dia Urbana hi ha aproximadament
un 10% de dones i és evident que

Joaquim Forn
Primer tinent d’alcalde de l’Ajuntament

Text: Arnau Nadeu
Fotografia: Neus Màrmol

“Si un policia ha comès un delicte,
actuarem amb tota la contundència”

“Avui, a diferència
de fa anys, la ciutat
no té un problema

de seguretat”

“Hem de debatre
entre tots fins a on

podem arribar
amb el turisme”
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això no és representatiu de la so-
cietat en què vivim. A més, com
més important és el càrrec, menys
dones hi ha i, per tant, equilibrar
aquest desfasament és una qües-
tió que ens preocupa i que ens
ocupa: és una prioritat. Una de les
coses que hem fet és crear una Co-
missió de la Dona per intentar pro-
mocionar aquesta sortida laboral
entre les dones. Això ho fem al
Saló de l’Ensenyament i als insti-
tuts, entre altres llocs. Cal trencar
estereotips i aconseguir que les
dones vegin en la policia una sor-
tida laboral com qualsevol altra,
sobretot perquè així tindrem un
cos policial millor. 

Canviant de tema, ja s’han tancat
un bon nombre de clubs cannà-
bics a la ciutat i vostès han dit que

evitaran que Barcelona es con-
verteixi en l’Amsterdam català.
Com ho faran?
Com que no hi ha una regulació es-
pecífica, actualment la constitució
d’una associació d’aquest tipus és
relativament senzilla. En els darrers
anys s’han obert prop de 150 clubs
cannàbics a la ciutat. Per tant, i da-
vant d’això, el primer que cal és un
control més estricte, i hem comen-
çat per aquí, per les inspeccions. I
això ja ha comportat el tancament
de set associacions i tretze més que
han estat precintades. 

Un altre dels temes estrella del
seu àmbit és el top manta. Creu
que es podrà acabar amb aquesta
pràctica?
Acabar amb fenòmens d’aquest
tipus és complicat, molt compli-

cat. Sobretot perquè molta gent,
amb bona voluntat, els compra
productes perquè creu que és una
manera d’ajudar-los. Però cal tenir
present que aquestes persones
poden formar part d’una xarxa

d’explotació o que els productes
que venen, com el cas de les llau-
nes, sovint poden representar pe-
rills per a la salut. I tot això sumat a
l’impacte negatiu que representa

aquesta pràctica per al comerç de
la ciutat. Amb tot, nosaltres no
només hem d’actuar per la via po-
licial, sinó també per la social. I
això estem fent. Ho eradicarem?
No ho sé, però amb constància jo
crec que és possible.

Vostè també lidera TMB, que ac-
tualment continua desplegant la
nova xarxa ortogonal de bus.
Està donant bons resultats?
Estem molt satisfets, perquè el que
hem fet és una revolució en el món
de l’autobús. En aquests moments
estem gairebé a la meitat del que és
el canvi definitiu de les 28 línies i la
satisfacció dels usuaris expressada
a les enquestes és més alta que en
el cas de les línies de bus tradicio-
nals. Per tant, estem molt satisfets.
És evident que encara estem en un
període de petites correccions, de
moure alguna parada, però la valo-
ració ara com ara és molt bona.
Amb els mateixos recursos estem
oferint freqüències més grans en
determinades línies perquè hem ra-
cionalitzat la xarxa de bus.

Acabem parlant de l’agenda na-
cional. Han aprovat una moció de
suport al 9N i promouran la inter-
nacionalització del procés, però
Barcelona no hauria de fer alguna
cosa més com a capital del país?
N’hi ha prou amb això?
Miri si n’hi ha prou que, amb tota
probabilitat, amb una altra corre-
lació de forces a l’Ajuntament com
la que hi ha hagut durant 32 anys
aquesta moció no s’hauria aprovat
i Barcelona no hauria figurat entre

els 900 municipis que donen su-
port a la consulta. Per tant, jo vull
posar en valor aquest fet. Si avui la
capital de Catalunya s’adhereix al
dret a decidir dels catalans és per-
què al capdavant hi ha un alcalde
nacionalista. El que no podia ser és
el que ha passat durant tants i
tants anys, quan Barcelona estava

d’esquena a les reivindicacions na-
cionals del país. Ara estem al cos-
tat fent el que ens toca: donant
suport al dret a votar de la gent i
fent pinya amb els partits procon-
sulta, el parlament de Catalunya i
el president, els quals competen-
cialment els pertoca liderar aquest
procés. Crec que el compromís d’a-
quest Ajuntament amb el país no
es pot negar.

A ulls del PP és clar que no, fins i
tot els sembla excessiu. Els van
criticar per la xifra dels 1,8 milions
de la V de l’Onze de Setembre i
diuen que vostès estan “politit-
zant la policia municipal”...
Quina credibilitat té un partit que
davant de les xifres ridícules que va
donar la Delegació del govern es-
panyol, inferiors fins i tot a les per-

sones que s’havien inscrit a la V, han
estat incapaços de dir res? Jo els he
reptat: els puc donar les explica-
cions que vulguin i on calgui. Hem
seguit sempre el mateix sistema de
càlcul, que és el més objectiu que
hi ha, però si ells es van posar ner-
viosos perquè els hauria agradat
que hi hagués hagut menys gent
no és el meu problema.

Quines són les seves perspectives
de cara a les eleccions del maig de
l’any que ve?
Jo estic convençut que nosaltres
revalidarem la confiança de la gent.
Hem dut a terme un canvi a la ciu-
tat però necessitem més temps per
aprofundir-hi. Crec que la gent va-
lora positivament la gestió que
estem fent. Enguany podrem fer
500 milions d’euros d’inversió i
podem dir que no hem fet ni una
sola retallada en matèria social a la
ciutat. Estic convençut que la gent
sabrà reconèixer tota la feina que
hem dut a terme en aquest man-
dat. Però ara no em preocupen les
eleccions, sinó acabar tota la feina
que hem començat.

“Hem dut a terme
un canvi a la ciutat

però necessitem
més temps per
aprofundir-hi”

“Fa anys Barcelona 
estava d’esquena a les 
reivindicacions nacionals 
del país. Ara estem al costat”

“Els pisos turístics  
no són dolents 
per definició. 

El que cal és posar
limitacions”

“Hem fet una
revolució en el món
de l’autobús: l’hem

racionalitzat”
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L’Ateneu Popular 9 Barris va
acollir, el passat divendres 17
d’octubre, el recital de poesia ca-
talana M’exalta el vell i m’ena-
mora el nou, impulsat per una
assemblea poètica formada per
diversos poetes.

El recital va comptar amb
una cartellera de luxe,  on  35
veus representatives de la poesia
catalana contemporània van ofe-
rir una jornada única i irrepeti-
ble. L’acte va servir per visualit-
zar la vitalitat, singularitat i di-
versitat de tons i tendències de
la poesia catalana de les darreres
dècades fins a l'actualitat. Va
ser, sens dubte, una proposta di-
fícil de trobar en qualsevol altre
lloc del país. Noms com Enric
Casasses, Jordi Pàmias, David
Castillo, Carles Hac Mor, Martí

Sales, Mireia Vidal, Núria Mar-
tínez Vernís, Miriam Cano i Da-
vid Caño van fer tota una de-
mostració de creativitat durant
el recital.

“EL RECITAL DE L’ANY”
Des de l’organització expliquen
a Línia Nou Barris que l’objec-

tiu de la iniciativa, que definei-
xen com “el recital de l’any”, va
ser provocar “una trobada in-
tergeneracional de poetes cata-
lans”, i remarquen que es va ce-
lebrar a Nou Barris perquè es
buscava “trencar la centralitat”
d’aquests actes i “demostrar que
es poden fer sense subvencions”.

Enric Casasses va ser un dels protagonistes del recital. Foto: Arxiu 

L’Ateneu Popular acull un recital
de poesia únic i irrepetible

» 35 poetes catalans demostren la vitalitat de la poesia catalana
» Enric Casasses, Jordi Pàmias i David Castillo, entre els noms destacats

Les obres del Rec Comtal 
començaran a l’inici del 2015
URBANISME4Les obres del Rec
Comtal, que connecta Barcelona
i Montcada, i que té una part im-
portant que passa pel barri de
Vallbona, començaran a princi-
pis del 2015.

El projecte, consensuat entre
els dos municipis, servirà per dig-
nificar el pas actual del rec per
Vallbona, que tal com havien
denunciat els veïns des de fa
molts anys, es trobava en pèssi-
mes condicions i complicava
molt la circulació dels vianants

per la zona. Les obres, que du-
raran sis mesos, serviran per
netejar i condicionar la vegetació
que envolta el Rec Comtal per
protegir el camí de la humitat de
l’aigua i de les vies del tren amb
tanques noves. A més, el pas
tindrà una il·luminació millor i
l’accessibilitat del camí per a la
mobilitat de la gent gran i els cot-
xets també es millorarà gràcies a
la compactació del terra. 

Les obres tenen un pressu-
post estimat de 650.000 euros.

FESTIVAL4Els integrants del
centre ocupacional Can Carreras-
Asproseat, amb seu al districte,
han fet realitat el seu somni.
Després de dos anys de molta fei-
na, el primer Festival de Curts
Amateurs de Ficció de persones
amb Discapacitat Intel·lectual
(CADI) es va fer realitat el passat
6 d’octubre amb la seva inaugu-
ració al Centre Cívic Navas.

Des de la seva inauguració,
Can Navas es va omplir  de pú-
blic durant els diferents passis

del festival. La gent també va po-
der votar una part dels seus
curtmetratges preferits, mentre
que la resta de premis els va re-
partir el passat 10 d’octubre un
jurat de luxe que va comptar
amb Santi Millan, Mauricio Ruiz,
Tonet Ramírez, Arcadi Olive-
res i Edmon Roch.

El curt ¿Y ahora qué?, pre-
sentat pel Centre Ocupacional
Caviga, va ser el guanyador en la
categoria de curtmetratges, men-
tre que el premi del públic va ser

per a Almas Gemelas, del Grup
Catalònia. El millor guió va ser
per a XMap3, de la Fundació
Map, i Javi Cerdán i Nancy Es-
pin van ser triats millor actor i
millor actriu respectivament.

Més enllà de ser una mostra
de curtmetratges, la intenció del
festival ha estat mostrar les ha-
bilitats de les persones amb dis-
capacitat intel·lectual i l’ús d’ei-
nes digitals com a recurs per al
desenvolupament de les seves
capacitats.

Redacció
NOU BARRIS

Les obres permetran fer el camí més ample. Foto: Ajuntament

Un somni fet realitat

Celebració | Punt final a les festes majors de tres barris 
Els barris de Vilapicina, Torre Llobeta i Canyelles van posar el passat 12 d’octubre el

punt final a les seves festes majors després de nou dies de celebracions. Els veïns 
d’aquests barris van poder gaudir durant tots aquests dies de diferents activitats,

com ara concerts, àpats populars, campionats esportius i diferents fires.     
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Els Mossos van detenir l’atracador després d’una persecució. Foto: Arxiu

Detingut un atracador per
encanonar Mossos i vianants

COMUNICACIÓ4Des de l’u de
setembre, el periòdic mensual Lí-
nia Nou Barris, fundat l’any
2010, passa a ser auditat per
OJD/PGD i es converteix en l’ú-
nica publicació del districte amb
aquesta certificació.

El periòdic, que forma part
de la xarxa de periòdics gratuïts
Línia, distribueix 15.000 exem-
plars gratuïts per edició a través
del teixit comercial, gràcies a
acords amb els diferents eixos, i
també a la xarxa d’equipaments
municipals. Línia Nou Barris
també compta amb una imatge
renovada gràcies al seu nou web
www.linianoubarris.cat. El lec-
tor hi podrà trobar la informació
del districte que apareix a l’edi-
ció impresa.

Línia Nou Barris,
l’únic mitjà del
districte a l’OJD

CELEBRACIÓ4El primer cap de
setmana d’octubre va tenir lloc la
celebració de San Froilán, unes
jornades festives organitzades
per l’Asociación Cultural de San
Froilán i la Peña Cultural De-
portivista que acosten per uns
dies la cultural gallega als veïns
i veïnes de Nou Barris.

Divendres dia 3 al vespre
l’orquestra Compostela va donar
el tret de sortida a les celebra-
cions. Posteriorment va tenir
lloc la hissada de la bandera ga-
llega amb la banda de gaites de
l’Agrupació Cultural Rosalía Cas-
tro de Cornellà. Dissabte i diu-
menge el programa també va es-
tar farcit d’activitats, com per
exemple l’actuació del cantautor
gallec Alfredo González o la mis-
sa en honor de San Froilán ofi-
ciada pel pare Ferreiro de la Pa-
rròquia la Milagrosa de Lugo.

Nou Barris celebra
la festa gallega de
‘San Froilán’

Els Mossos d’Esquadra van de-
tenir el passat dia 9 d’octubre un
home que estava a punt de co-
metre un atracament en una far-
màcia del barri de Porta. 

El detingut, en el moment de
ser enxampat per la policia, es va
fugar juntament amb una dona
que li feia de còmplice mentre en-
canonava amb una arma els
agents que el perseguien. Un cop
al barri de la Prosperitat també va
encanonar dos operaris que tre-

ballaven a la zona i als quals va vo-
ler prendre el cotxe, segons el re-
lat policial. 

Posteriorment, la parella es va
separar i els Mossos van poder
detenir al cap d’una estona l’ho-
me, que s’havia refugiat en un
bar. La policia catalana, un cop el
va poder identificar, va compro-
var que el detingut tenia un an-
tecedent per robatori amb força
en un domicili. 

Pel que fa a la dona, la policia
no la va poder detenir, però
aquesta va decidir entregar-se un
parell de dies més tard. Els Mos-
sos han imputat a l’home els de-
lictes d’amenaces, atemptat con-

tra agents de l’autoritat, tinència
il·lícita d’armes, atracament a
establiment comercial i robato-
ri amb intimidació.

L’AGRESSOR SEXUAL, A PRESÓ
D’altra banda el jutge va decre-
tar l’ingrés a presó per al jove de
23 anys detingut el mes de se-
tembre passat per haver agredit,
presumptament, quatre dones,
dues d’elles menors, veïnes del
districte.

Va ser gràcies a la denúncia
de l’última víctima que els Mos-
sos d’Esquadra van iniciar la in-
vestigació que va permetre iden-
tificar l’agressor.

Redacció
NOU BARRIS



Octubre 2014

Comerç
| 12

línianoubarris.cat

El comerç de proximitat actua,
no només com un agent econò-
mic de creació de riquesa i llocs
de feina, sinó que també és un
element vertebrador d’un terri-
tori en concret. Per aquesta raó,
el Districte de Nou Barris desti-
narà un total de 350.000 euros
a la promoció d’aquest sector, tal
com es recull al Pla de Comerç de
Nou Barris 2014-2017, que va ser
presentat al Consell Plenari el
passat dia 14 d’octubre.

Aquests recursos es desti-
naran a posar en marxa tota
una sèrie de programes i ac-
cions específiques per dinamit-
zar el petit comerç del districte,
unes mesures que volen millorar
la seva competitivitat. A més,
mitjançant aquest Pla de Co-
merç es busca corresponsabilit-
zar tots els agents en la feina de

millora dels resultats dels esta-
bliments i la correcta difusió de
la seva activitat. 

La regidora del Districte,
Irma Rognoni, assegura que “el
petit comerç és un eix vertebra-
dor del territori” i que, en el cas

de Nou Barris, “té un paper es-
sencial”. És per aquest motiu que
Rognoni valora com a “molt im-
portant” el consens amb eixos,
associacions i partits polítics en
aquest sentit.

PROP DE 100 MESURES
El Pla de Comerç presenta 7
programes d’actuació que es di-
videixen en 95 accions concretes

relacionades amb diferents as-
pectes de l’activitat comercial. 

Els programes d’actuació fan
referència a la millora de la re-
lació i coordinació entre el Dis-
tricte i el teixit comercial, la re-
cerca de sinergies amb altres
sectors econòmics –com el tu-
risme–, l’augment de la comu-
nicació de les activitats de dina-
mització que duen a terme els ei-
xos comercials, la promoció de
l’ús de noves tecnologies en el co-
merç, el foment de l’emprene-
doria local, la vertebració del
territori a partir de la xarxa de
petits establiments i els projec-
tes de millora de l’espai urbà que
beneficiïn tant als comerciants
com als ciutadans. 

Pel que fa a les actuacions
concretes, destaquen l’elabora-
ció d’estudis de fluxos de de-
manda comercial, la creació d’un
calendari amb totes les accions
de dinamització dels eixos locals
i la promoció de l’associacio-
nisme entre els no associats. 

Més recursos per als comerciants
» El Districte destinarà 350.000 euros a la promoció del sector, tal com recull el nou Pla de Comerç

» El document presenta prop de 100 mesures específiques per dinamitzar aquesta activitat a Nou Barris

PROMOCIÓ4Un dels objectius
del Pla de Comerç 2014-2017 de
Nou Barris és l’estimulació de la
relació entre el sector comercial
i el turístic. En aquest sentit, el
pla contempla accions específi-
ques adreçades a promocionar
les botigues de proximitat que es
trobin a prop d’elements d’in-
terès patrimonial i cultural. 

En concret, una de les ac-
tuacions que vol implementar el
pla és la creació d’un mapa on es
visualitzin els comerços dels ei-
xos comercials i també s’hi in-
cloguin itineraris turístics que si-
guin d’especial rellevància. D’a-
questa manera, les persones
que visitin Nou Barris tindran
una guia de referència per saber
on poden fer les seves compres
i on poden parar a dinar mentre
visiten el districte.

La relació amb el turisme

El Pla de Comerç vol fomentar l’associacionisme entre els comerciants que no pertanyen a cap eix o associació. Fotos: Ajuntament i Arxiu

Rognoni: “El petit
comerç és un eix que 
vertebra el territori”

Redacció
NOU BARRIS

Supervisió | Una comissió per fer seguiment del pla
Per tal de fer un seguiment del Pla de Comerç i de les accions específiques 

que proposa, el document indica que dos cops l’any es convocarà un consell 
especial per supervisar la feina realitzada. Paral·lelament, cada mes la comissió 

permanent es reunirà per dissenyar estratègies d’impuls del comerç local. 
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L’ampliació comercial es projecta en 6.000 metres quadrats. Foto: Google Maps

L’ampliació de l’Heron City 
posa en alerta el petit comerç

GASTRONOMIA4Aprofitant la
febre per la tapa que s’estén
cada cop més arreu de la ciutat –i
del país–, el passat dijous 2
d’octubre es va presentar la
quarta edició de la Tapa Solidà-
ria -durarà fins al 7 de gener-,
una iniciativa on enguany parti-
ciparan 85 establiments de res-
tauració de tota la ciutat. 

L’acte de presentació es va ce-
lebrar al restaurant Tickets del
xef Albert Adrià, germà de Fe-
rran Adrià que, conjuntament,
són els padrins del projecte.
Amb la Tapa Solidària, cadascun
dels restaurants i bars partici-
pants aportaran 50 cèntims per
cada tapa que venguin al Casal
dels Infants, una associació que
ajud infants en risc d’exclusió.

Arrenca una nova
edició de la Tapa
Solidària

CUINA4En el marc del cicle
Cuinem en família, una activitat
adreçada a famílies amb fills que
tenen interès a aprendre a cuinar
en comú, el Mercat de la Gui-
neueta celebrarà el pròxim dis-
sabte 8 de novembre una nova
sessió on es donaran les claus per
poder fer bombons de castanyes.
El taller, que es desenvoluparà
d’11 del matí a una del migdia,
tindrà lloc a l’Espai de cuina del
mercat, que compta amb un afo-
rament màxim de 12 persones
per taller. Els requisits per par-
ticipar-hi són portar un davantal
propi i un taper. 

L’espai Cuinem en família
és una iniciativa que organitza
l’Associació de Concessionaris
del Mercat de la Guineueta, en
col·laboració amb l’Institut Mu-
nicipal de Mercats de Barcelona
(IMMB). 

Un taller de
tardor al Mercat
de la Guineueta

Nou front obert. El comerç de
proximitat barceloní veu amb in-
quietud la possible ampliació
de la superfície comercial de
l’Heron City dels actuals 32.000
metres quadrats als 38.060 que
planteja el Pla de Millora Urba-
na (PMU) que es va aprovar a la
Comissió de Govern el mes pas-
sat i que resta pendent d’apro-
vació definitiva al Ple. Aquest
nou anunci d’ampliació s’afe-
geix als ja coneguts com el de la

Maquinista –que també afecta
de manera important els co-
merciants de Nou Barris–, les
Glòries i la Sagrera. 

El projecte d’ampliació es va
iniciar a instàncies de l’empresa
Azorallom, propietària del cen-
tre comercial, amb l’objectiu
d’ampliar el nombre de visi-
tants, que en els últims anys ha
descendit considerablement.
“Que es reinventin”, replica a Lí-
nia Nou Barris Vicenç Gasca,
president de la Fundació Barce-
lona Comerç, “però que no ho fa-
cin a costa del petit comerç”, afe-
geix Gasca, el qual opina que el
sector no pot suportar més me-

tres comercials de les grans su-
perfícies. 

Les crítiques també han vin-
gut de part del grup municipal
d’ICV-EUiA. La regidora eco-
socialista Janet Sanz explica que
la tramitació d’aquest projecte
“se suma al degoteig de decisions
que mina la capacitat de sobre-
viure del petit comerç” i apunta
que “hi ha altres maneres de di-
namitzar la zona”. 

Aquest projecte proposa re-
convertir la zona que actual-
ment es dedica a oficines i hotels
en superfície comercial. Per tant,
aquesta ampliació no suposa-
ria, però, edificar més.

F. Javier Rodríguez
NOU BARRIS
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El districte finalitza 
penúltim al Correbarri 

ATLETISME4La ja tradicional
cursa per districtes, el Correba-
rri, celebrat la setmana passada
a la vora del Port de Barcelona,
va deixar com a guanyador a
Sant Martí, seguit de l’Eixample
i Sants-Montjuïc. Nou Barris,
per la seva banda, va finalitzar en
penúltima posició només supe-
rant a les Corts, que va ser cuer. 
Enguany Nou Barris van comp-
tar com a padrí amb el presen-

tador de televisió i actor Javier
Estrada. 

Enguany el Correbarri va
comptar amb la participació de
més de 4.000 atletes que van
participar no només de manera
individual, sinó representant els
seus districtes. Per calcular el
guanyador de la cursa es van te-
nir en compte els temps dels 35
primers homes i les 15 primeres
dones de cada territori.

Barcelona s’examina per
poder acollir el Mundial

ESDEVENIMENTS4Una comis-
sió d’avaluació de la Federació
Internacional d’Atletisme (IAAF)
va visitar la ciutat els dies 14 i 15
d’octubre per tal d’avaluar les ins-
tal·lacions amb què compta la
ciutat per organitzar el Mun-
dial de 2019. Durant la primera
jornada la comissió va visitar
l’Estadi de Montjuïc i ahir l’al-
calde Trias i el vicepresident de
la IAAF, Sebastian Coe, van ofe-
rir una roda de premsa on van fer

una valoració. Coe va celebrar
que Barcelona “s’hagi ofert a
formar part de la nostra família
i donar-nos l’opció de ser l’esce-
nari del nostre Mundial”, men-
tre que Trias va agrair “el suport
de les institucions al projecte”.

De cara al 2019, la capital ca-
talana competirà amb les ciutats
de Doha (Qatar) i Eugene
(EUA). La decisió final de la
IAAF es farà oficial el pròxim 18
de novembre. 

DIJOUS 30 D’OCTUBRE
18:00 Amb motiu de la castanyada i de la fes-
tivitat de Tots Sants, el Centre cívic Torre Llo-
beta celebra la festa de les castanyes amb “vi
bo”. / Centre cívic Torre Llobeta.

DIMARTS 28 D’OCTUBRE
19:30 Taller de coaching per a la vida qüotidiana,
on s’ensenyaran estratègies que ajudaran als
assistents a assolir els seus projectes i viure
plenament. / Centre cívic Torre Llobeta. 

DISSABTE 8 DE NOVEMBRE
11:00 Taller de bombons de castanyes a l’espai

Cuinem en família del Mercat de la Gui-
neueta. Cal portar davantal i taper. / Espai de
cuina del Mercat de la Guineueta.

FINS AL 25 D’OCTUBRE
Matí-Tarda Temps de tardor. Exposició on els ar-
tistes participants volen reflectir el llangui-
ment i alhora el color canviant d’aquesta èpo-
ca de l’any. A càrrec de l’associació Lux d’Art.
/ Centre cívic Can Verdaguer. 

DIMARTS 11 DE NOVEMBRE
Tot el diaDia inaugural de l’exposició Energies

i sentiments. Instants de blues, una mostra fo-
togràfica a càrrec de Joan Gómez, on es veu
reflectida l’energia que desprèn aquest estil
musical. / Centre cívic Can Verdaguer. 

DISSABTE 1 DE NOVEMBRE
10:15Taller d’estimulació musical adreçat a na-
dons de 12 a 36 mesos. / Centre cívic Can Ver-
daguer.

DIMARTS 4 DE NOVEMBRE
18:00 Narració de contes on l’oralitat té el pa-
per central, a càrrec de Dídac Micaló. Activi-
tat adreçada a nens i nenes a partir de 5 anys.
/ Biblioteca Canyelles.

DILLUNS 27 D’OCTUBRE
10:00-11:00Sessió de Tai txí i Txi kung en el marc
del programa esportiu Activa’t als parcs. / Parc
de la Guineueta.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

agenda@comunicacio21.com

Assumpta Mercader, narradora oral, ex-
plicarà la història del Petit Príncep, en
el marc del cinquè festival de narració
oral Munt de Mots i del cicle Dissabtes
Familiars. / Centre cívic Torre Llobeta.

Festival Munt de Mots
El Petit Príncep

Ds. 25 d’octubre a les 18:00

AGENDA MENSUAL

Taller monogràfic Arteràpia. Una activi-
tat per aprendre a conèixer els xacres i els
colors del cos. A càrrec de Margarita He-
rrero. / Centre cívic Torre Llobeta. 

Taller monogràfic
Arteràpia

Ds. 25 d’octubre a les 10:00

La Montañesa rebrà a casa la Pobla de
Mafumet. L’objectiu és seguir amb la
bona ratxa de victòries a casa. / La
Bombonera.

Partit de futbol
Montañesa-Pobla de Mafumet

Dg. 2 de novembre a les 12:00

Primer concurs de karaoke que orga-
nitza el Centre cívic Can Verdaguer, amb
cançons d’anime i de música pop ja-
ponesa. / Can Verdaguer.

Primer concurs 
de karaoke

Ds. 11 de novembre a les 18:00

Petanca | El Club Petanca Alcúdia celebra el 33è aniversari
El Club Petanca Alcúdia, del barri de Porta, celebrarà el pròxim 1 de novembre el seu 33è

aniversari. La festa es desenvoluparà a les instal·lacions de l’entitat i s’allargarà durant tot
el dia. La jornada començarà amb una botifarrada a les 10 del matí, i seguirà a les 11 amb

torneigs de petanca. L’aniversari finalitzarà a les 10 de la nit, després del ball de gala. 

La Montañesa va derrotar el
passat diumenge 19 d’octubre
per 2 gols a 0 al Palamós. Els de
Nou Barris van resoldre un par-
tit dur i difícil amb gols de Pedro
Garcia i Toni Pérez. D’aquesta
manera, la Monta continua no
només sense perdre cap partit a
casa, sinó que també sense en-
caixar cap gol. Per altra banda,
però, l’equip de Toni Escudero
encara no ha aconseguit puntuar
fora de casa, on compta els seus
partits per derrotes. 

Al partit contra el Palamós
els de Nou Barris van ser molt
efectius de cara a porteria. Pedro
García aprofitava a la primera
meitat una gran passada a l’es-
pai amb l’exterior de Toni Pérez
per fer el primer gol. El mateix
Toni Perez va fer el segon gràcies
a una gran errada defensiva
dels jugadors empordanesos.
Tot i el resultat, el matx va ser

molt igualat. Aquest partit tam-
bé va ser el primer de Gerard
Sanz, l’exjugador del Cerdanyola
que va debutar a la lliga amb la
Monta. 

Ara per ara la Monta és dot-
zena amb 12 punts fruit de 4 vic-
tòries –totes a casa–, un em-
pat –també a casa– i quatre

derrotes –totes a domicili–. La
pròxima jornada els de Toni
Escudero juguen contra l’AE
Prat fora de casa, un rival a
priori assequible però que ja
ha donat alguna sorpresa durant
aquesta temporada –va derrotar
l’Europa fa dues jornades per 2
gols a 1–.

La Monta es manté imbatuda a
casa però segueix punxant fora

Redacció
NOU BARRIS

La Monta va superar el Palamós per 2 a 0 a casa. Foto: Arxiu
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